
Zhodnotenie činnosti mládežníckych kategórii v jesennej časti 2019/2020 
 
     MFC Spartak v súťažnom ročníku 2019/2020 nadviazal na prácu 
z predchádzajúceho obdobia a po zastabilizovaní jednotlivých trénerských 
postov v jarnej časti vytvoril taktiež funkciu šef-trénera mládeže.  Jeho  hlavnou 
úlohou bude zastrešiť prácu všetkých mládežníckych trénerov a vypracovať 
stratégiu prípravy mládeže z krátkodobého aj dlhodobého horizontu. Do 
uvedenej funkcie bol od 1.7. menovaný Miloš Šagát.  
     MFC Spartak  má registrovaných v novom súťažnom ročníku 2019/20 osem 
mládežníckych kategórii.    Sedem mládežníckych kategórii pôsobí 
v regionálnych súťažiach ZsFZ. Jedno mužstvo pred prípravky nehrá súťaž resp. 
vypomáha dvom klubom v Oblastnej futbalovej súťaži Prievidza. Stručné 
zhodnotenie jednotlivých mužstiev je  v texte.  
     Spolu  bolo  k 31.12. 2019  aktívnych  133  hráčov. Tréningový proces   
prebieha na ihriskách MFC Spartak O prácu s mládežou sa stará deväť  
kvalifikovaných  trénerov. Sedem trénerov je  s  C licenciami a dvaja s  B 
licenciou (M.Šagát, O.Kubík) .  V mesiaci december získal trénerskú licenciu 
úspešne aj V. Veldl U/10.  V mene ostatných mu blahoželáme. Šesť trénerov 
pôsobí v trénerskej funkcii do 5 rokov a dvaja pp. Král 6r. a Kovač 7r. Aj z tohto 
ukazovateľa  vidieť, že práci s mládežou sa venujú prevažne mladí a ambiciózni 
tréneri., ktorí majú všetko pred sebou.       
     Aj to bol jeden z dôvodov, aby boli zo strany MFC pripravené aj dve 
metodické zamestnania, kde si mohli tréneri nielen naplniť požadované kredity, 
ale hlavne rozšíriť vedomosti v oblasti trénovania všetkých mládežníckych 
kategórii. Work-shop  v mesiaci august 2019  bol zameraný hlavne na kategóriu 
prípraviek a žiakov.   Lektori futbalovej Akadémie Žilina Patrik Mojžiš a Viktor 
Miko v teoretickej aj praktickej časti ukázali vývoj futbalu v tejto  akadémii. 
Druhý aktív trénerov za účasti cca.80 trénerov z celého Slovenska sa uskutočnil 
v mesiaci november v priestoroch SOŠS v BN.  Tréner mládeže  futbalovej  
Akadémie Trenčín Peter Čibík  zameral svoju pozornosť na aktuálne trendy 
športovej prípravy mládeže. Skúsený kondičný tréner Vionu Z.Moravce  Milan 
Ivanka zameral svoju prednášku ku kondičnej príprave nielen mládeže, ale aj v 
materskom futbale.  Pevne veríme, že trénerov tieto semináre posunuli o kus 
ďalej. V tejto nastúpenej ceste vzdelávania trénerov chceme pokračovať aj 
v tomto roku.  Poďakovanie za pomoc pri usporiadaní týchto seminárov patrí 
výboru aj všetkým trénerom.   
     Riešenie problémov mládežníckych trénerov je prostredníctvom mesačných 
sedení s vedením klubu. Popri problémoch ktoré sa musia priebežne riešiť  sme 
zaznamenali aj  pozitívne zmeny a to napr. aktivovanie zberačov lôpt na 
majstrovských zápasoch mužov. Pre niekoho banalita, ale zo strany divákov 
pozitívne ohlasy. Taktiež využívanie hlásateľa p. Ježa aj na zápasoch žiackych 
a dorasteneckých kategórii.  Zabezpečenie jednotného oblečenia pre trénerov 
klubu, zabezpečenia dresov a lôpt pre mládežnícke mužstva, zabezpečenie 



občerstvenia pre hráčov mládežníckych kategórii na zápasoch vonku, 
zabezpečenie športovej haly a telocvične SOSŠ k tréningovému procesu 
naznačujú pozitívne zmeny v klube.  Deň otvorených dverí na MFC Spartak, 
ktorého sa v mesiaci jún 2019 zúčastnilo veľké množstvo detí a rodičov ukázalo 
kam by sa mala uberať futbalová cesta klubu. V   ostatnom období bude 
potrebné  oprášiť aj spoluprácu so 4.ZŠ.  Cieľom do budúcna bude dostať, čo 
najviac žiakov do športových tried a zladiť športovú prípravu na tejto škole 
s tréningovým procesom MFC Spartak. Taktiež pripravované zriadenie web 
stránky MFC  Spartak určite napomôže pozitívnej propagácii klubu v očiach 
verejnosti. 
 
 
     Popri dobrých veciach sa však vyskytli aj problémy ktoré bude potrebné 
v ostatnom období riešiť. Medzi hlavne patria napr.: 
  

• Úzke kádre hlavne u dorasteneckých mužstiev.  
Riešením bude osloviť hráčov z iných klubov resp. posunúť hráčov 
z nižších kategórii 

• Veľa hosťovačiek-  sme odkázaný na iné kluby.  
Riešením bude zabezpečiť, aby hráči na hosťovaní boli kmeňovými 
hráčmi Spartaka.  So zaregistrovaním bude potrebné začať už v kategórii 
U/6-8. U ostatných hráčov priebežne. 

• Chýbajú asistenti trénerov u žiackych a dorasteneckých kategórii. 
Nakoľko všetko záleží od peňazí v prvom kole bude potrebné vytvoriť 
funkciu jedného koordinátora resp. asistenta aspoň pre žiacke 
a dorastenecké dvojičky...postupne sa dopracovať k asistentom u všetkých 
žiackych a dorasteneckých kategórii . 

• Tréneri nespĺňajú kvalifikácie pre riadenie kádrov v II. lige... 
Riešním bude zabezpečiť, aby si tréneri uvedené licencie naplnili,  
prípadne prerozdeliť trénerov tak, aby trénovali kategóriu pre ktorú majú 
kvalifikáciu. 

•  Nedostatočné ohodnotenie práce trénerov (150€).  
 Prostredníctvom výboru získať finančné prostriedky pre navýšenie platov  
trénerov mládeže min. v žiackych a dorasteneckých kategóriach. Postupne 
aj u trénerov prípraviek. 

•  Problémy s tréningovými plochami resp. ich nedobrým plánovaním. 
Tu bude potrebné doriešiť plánovanie tréningových jednotiek, tak aby boli 
v týždni rovnomerne rozdelené. Zvážiť taktiež využívanie  trávnatých 
tréningových plôch v H.Ozorovciach prípadne v Biskupiciach. 
 
  

 
 



ZHODNOTENIE KATEGÓRIE PRÍPRAVOK-ŽIAKOV-DORASTU  
 
 
 
Predprípravka: U/5-8  
Tréner M. Král (C licencia) výpomoc (Šagát,Kováč). Počet detí 20-25. Deti nie 
sú prihlásené do žiadnej súťaže, ale popri základne športovej príprave 
vypomáhajú niektorí hráči prípravkám Dežeríc a Miezgoviec. Tréningový 
proces prebiehal 2x týždenne+ zápasy v skôr spomenutých kluboch. Začiatok 
tréningov 8.1. 2020. Hlavným cieľom je hravou formou prilákať deti 
k futbalu. 
 
Prípravka: U/9  (pôsobí v regionálnej súťaži  ZsFZ) 
Tréner Ľ.Bacho (C licencia) počet deti:  15 
Tréningový proces 2x týždenne+ víkendový zápas 
Účasť na turnajoch :............................................................................................... 
 
Prípravka:U/10 (pôsobí v regionálnej súťaži  ZsFZ) Tréner V.Veld  (C 
licencia) počet deti:  17 začiatok prípravy 9.1. 2020 
Tréningový proces 2x3 týždenne+ víkendový zápas 
Účasť na medzinárodnom turnaji v Rakúskom Pittene, kde obsadili pekné 3-
4.miesto.Pripravovaný  turnaj v SH BN  1.2. 2020 
 
Prípravka: U/11 (pôsobí v regionálnej súťaži  ZsFZ) 
Tréner R.Zaťko (C licencia) počet detí  15 
Tréningový proces 2x3 týždenne+ víkendový zápas 
 Pripravované turnaje: 19.1. 2020 Bošaca a 9.2. 2020 Mojtov memoriál. 
 
 
Pri tejto kategórii  nejde o  výsledky, ale o to, aby si chlapci v tomto veku 
osvojili základy futbalu, aby mali z neho radosť (ako z každej pohybovej 
činnosti), hravou formou sa  naučili základy futbalovej abecedy a pripravili 
sa   postupne na staršiu kategóriu t.j vyšší futbalový level. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



   Žiacke  kategórie: 
 
  Ml.žiaci: U/13 (pôsobí v regionálnej súťaži ZsFZ II. liga)  
  Tréner V.Herian (C licencia) počet hráčov 15 (1 dievča)  
  Po jesennej časti je mužstvo na  14 mieste so 7 b. /18:74/-14b  
 
  Tréningový proces 3x týždenne + víkendový zápas. Začiatok zimnej prípravy  
   8.1.2020 .   V letnom prípravnom období účasť na turnaji v ............... 
   Pozitívum u tejto kategórie je to, že sa podarilo v priebehu   súťaže doplniť  
   káder,  pretože pred začiatkom jesennej časti    bol káder iba o 8-10 hráčoch 
         
   Ml.žiaci: U/15 (pôsobí v regionálnej súťaži ZsFZ II. liga)     
  Tréner P.Kováč (C licencia) počet hráčov 18 
  Po jesennej časti je mužstvo na 5.   mieste s   28 b./49:20 +7 
  Tréningový proces 3x týždenne + víkendový zápas   
   V letnom prípravnom období účasť na turnaji v ............... 
   
   Táto kategória nám robí asi najväčšiu radosť, pretože popri    dobrom  
   postavení  v tabuľke zaznamenáva najlepší futbalový    progres a predvádza aj  
   pekný futbal.  Vid.   zápas s prvou P.Bystricou, ktorú sme porazili 2:1. Aj  
   vysoké víťazstva 7:1 s PE resp. 11:0 s TO. Mrzieť  nás môžu prehry 3:2 na  
   ČFK,N. Zámkoch aj Komárne, kde sme si zaslúžili  bodovať. Najlepší strelci  
   mužstva Kováč a Šebeň. Začiatkom leta odišiel do Nitry   M.Sevčík. V 7.kole  
   sa  zranil aj    najlepší  strelec   úvodných kôl Kováč, ktorý absentoval  
   prakticky až do konca súťaže. Prajeme mu skoré uzdravenie a veríme že sa  
   zapojí do zimnej prípravy. Angažovaním nášho najlepšieho strelca Romana  
   Šebeňa z AS Trenčín sa našťastie  podarilo vyriešiť absenciu Kováča. 
 
    Výsledkom dobrej práce trénerov je aj výchova posun niektorých našich 
hráčov do futbalových Akadémii. V žiackych kategóriach to boli: Kristian 
Kolembus -16, Samuel Jakub-16, Marko Ševčík-15 a Oliver Molnár-11 
všetci do FK Nitra. Po lete  sa vrátil z Nitry Adam Kitler  do U15 a taktiež 
U15 posilnil Roman Šebeň z AS Trenčín.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



   Dorastenecké kategórie: 
 
   Ml. dorast: U/17 (pôsobí v regionálnej súťaži ZsFZ III. liga)  
  Tréner  P.Moravek  (C licencia) počet hráčov 14  
   Po jesennej časti je mužstvo na  12 mieste s 11 b. /21:60/-10b 
   Začiatok zimnej prípravy 7.1.2020 .   
   Tréningový proces 3x týždenne + víkendový zápas   
    
   Najväčší problém je v úzkom kádri. Mladší dorastenci zaskakujú v st. doraste 
 
   ST. dorast: U/19 (pôsobí v regionálnej súťaži ZsFZ III. liga)  
   Tréner  O.Kubík  (B licencia) počet hráčov 14  
   Po jesennej časti je mužstvo na 11 mieste so 16  b. 25:23 –(5) Diveky 12g 
   Tréningový proces 3x týždenne + víkendový zápas   
   Po odchode Šikovcov a Kolembusa do II. ligového PE nastal taktiež  problém  
   s kádrom,   ktorý sa taktiež nedarí doplniť na požadovanú úroveň. Mužstvo  
   podávalo striedavé výkonu. Najvyššiu prehru 4:0 sme utržili v poslednom kole  
   v PD. Boli aj  pozitívne veci. Popri vysokej výhre s Častkovcami 10:0 aj   
   výborné výkony nielen  Guniša v našej bránke, ale aj niektorých hlavne   
   starších hráčov, ktorí  ukázali, že    pokiaľ na sebe popracujú majú reálnu 
šancu hrať aj vyššiu  súťaž. (vid. stopér    Filip Galis  a najlepší strelec nášho 
mužstva  Erik Diveky) .  
 
   Hlavným cieľom v tejto kategórii je pripraviť hráčov na prechod 
k seniorskému futbalu ! 
 
 
  Trénovanie brankárov: všetky mládežnícke kategórie 
  Tréner: L. Kolárik  (bez trénerskej licencie) počet brankárov 4-8 
  Tréningový proces 1-2x týždenne spravidla pondelok-utorok. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Futbalová filozofia MFC SPARTAK Bánovce n/B 



 
Futbalová filozofia v  každom klube a  teda aj v  Spartaku je 
jednoduchá: „Futbalový dom treba stavať od základov“. 
Na to, aby mohol futbal fungovať na  každej úrovni, potrebujete 
tri veci - finančné zabezpečenie, prepracovanú koncepciu k 
lubu a  ľudí, ktorí dokážu tie peniaze zabezpečiť a  víziu 
klubu naplniť. Veľa klubov aj v blízkosti nášho okolia, ktoré to 
nepochopili, aj v súčasnosti padá na samé dno, resp. už 
ukončilo svoje futbalové účinkovanie. O každom jednom 
z týchto pilierov by sa preto dalo písať veľmi veľa. Všetci vieme, 
že celkovo je ekonomické zabezpečenie športu v  spoločnosti 
poddimenzované. Prijatím zákona o  športe sa síce naznačila fi 
lozofia, kam by sa to malo celé v  tejto oblasti uberať, ale okrem 
uplatnenia si športových poukážok na I. stupni základných škôl 
to pre menšie kluby nič nerieši. Z dielne koaličných strán bol na  
septembrovú schôdzu parlamentu predložený druhý dôležitý 
zákon, ktorým upravuje Fond na podporu športu. Zákon bol NR 
SR prijatý z účinnosťou od 1.1. 2020. Z tohto fondu by sa mal 
podporovať šport v SR.  V roku  2020 by malo byť doňho 
naliatych 20 miliónov eur hlavne zo štát neho rozpočtu 
a výnosov Tiposu. Napriek týmto prvým lastovičkám všetka 
ekonomická zaťaženosť je na pleciach klubov, resp. miest, 
obcí, rodičov a  súkromného sektora. A tu nastáva aj v Spartaku 
otázka, kde tieto finančné prostriedky na chod klubu a  hlavne 
mládeže zobrať. Vďaka ústretovosti radnice, sponzorom, 
rodičom a výboru sa to zatiaľ ako tak darí. Možno aj nová 
koncepcia a filozofi a Spartaka, t.j. investovať do  mládeže a  
vychovať si vlastných kvalitných hráčov, k tomu napomôže. Či 
niekto chce, alebo nie, tak v  trhovej futbalovej ekonomike platí 
hráč = kapitál. O čo viacej ho zhodnotíte, o  to viacej zarobíte. 
Jeden vychovaný reprezentant už aj v  mládežníckej kategórii 
vám dokáže niekedy pokryť dokonca celoročné náklady klubu.  
      Druhou dôležitou otázkou je práve spomenutá koncepcia 
klubu. To znamená, kam chceme smerovať a  kam sa 
dopracovať v  určitom časovom úseku v  Spartaku. Musí byť 
vypracovaná stratégia klubu z dlhodobého, strednodobého 
a krátkodobého h ľ a d i s k a . Z á k l a d n o u filozofiou klubu 
pri mládeži bude preto vychovať z  hráčov nie len slušných ľudí, 



ale aj kvalitných futbalistov oddaných klubu, v ktorom vyrastali. 
Cesta ku konečnému cieľu nebýva ľahká a bude dlhá  aj tŕnistá. 
Ale inej cesty niet. Deti vo veku 5 až 8 rokov musíme naučiť 
základné veci, t.j. pozdraviť, uviazať si kopačky, upratať 
po sebe šatňu a  hlavne milovať futbal. Potom nastupuje 
futbalová dokonalosť , ako aj mentálna príprava hráča, t.j. 
sebakontrola, sebadisciplína, sebareflexia, pokora, slušnosť, 
odriekanie si, prekonávanie prekážok, jazyková vyspelosť a  iné 
veci s  tým súvisiace. Jedným slovom profesionalita. Mládež 
potrebuje vzory nielen v rodine, škole ale aj na ihrisku v osobe 
trénera aj hráčov. Previazanosť rodiny – školy - klubu musí byť 
samozrejmosťou. Predchádzajúce vedenie Spartaka vytvorilo 
športový komplex (za  čo im patrí vďaka), ktorý nám závidia 
široko ďaleko a  je teraz na  novom výbore a  všetkých 
zainteresovaných v klube, ako dokážeme tento materiálny 
základ využiť a  posunúť futbal v Bánovciach o kus ďalej. 
Zastabilizovanie A  mužstva v  IV. lige. Postup starších žiakov 
do  II. žiackej ligy. Deň otvorených dverí spojený s  ukončením 
súťažného ročníka. Nábor vyše 40 nových detí a  zmeranie si 
síl našej U-14 zo žiakmi futbalovej akadémie zo Žiliny v  
mesiaci jún 2019  nasvedčujú tomu, že cestou, ktorou sa chce 
Spartak uberať, by mohla byť správna.  
     Hlavným cieľom súčasného vedenia aj trénerov mládeže, 
bude dostať mládežnícke kategórie t.j. dorastu a žiakov 
v priebehu určitého časového obdobia do II. ligy a zotrvať 
v týchto súťažiach podľa možností, čo najdlhšie. Výsledkom 
bude vychovanie si kvalitných hráčov pre seniorskú kategóriu 
A mužstva a tým zabezpečiť budúcnosť bánovského futbalu. 
Ďalším cieľom bude v  Spartaku vychovať, čo najviac 
futbalistov, na  ktorých budeme právom hrdí nielen doma, ale aj 
v zahraničí. Čaká nás ťažká práca a  jej výsledky bude možné 
hodnotiť až odstupom času.  
 
 
 
 
 

 


